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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.3.4.2017 

 posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku  

 odbytego w dniu 23 maja 2017 roku.  
 

 

 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 5 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

 Pełniący Funkcję Burmistrza Olecka – Grzegorz Kłoczko, 

 Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie Komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Olecko za 2016 rok. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

4. Sprawy wniesione.  

5. Wolne wnioski. 

 

Poinformował, iż proponuje zmianę porządku poprzez zamianę kolejności punktu 2 i 3.  

 

Innych uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 3 członków), uwzględniając zgłoszoną propozycję, jednogłośnie przyjęła 

porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.3.3.2017 nie wniesiono. 

 

Komisja (obecnych 3 członków) jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.3.3.2017 

posiedzenia komisji odbytego w dniu 26 kwietnia 2017 roku. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 
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a) projekt uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2017; 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz  

powiedziała, iż zadania dla Komisji rewizyjnej ustala Rada Miejska w formie uchwały.                     

W lutym br. został przyjęty plan pracy komisji, który zawierał cztery tematy w następujących 

miesiącach: 

1) marzec – Sposób i efektywność wykorzystania osób skazanych w ramach 

wykonywania nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy 

społecznie użytecznej orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny, 

2) kwiecień – Analiza inwestycji pn. „Przebudowa drogi na Osiedlu Lesk w Olecku”, 

3) maj – Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016 rok, 

4) październik – Przygotowanie podmiotu odpowiedzialnego za oczyszczanie 

i odśnieżanie miasta do sezonu 2017/2018 

W związku ze zgłoszonym wnioskiem Radnego Macieja Juchniewicza został przygotowany 

projekt uchwały, zgodnie z którym w czerwcu zostanie ujęty temat – Rozpoznanie sprawy 

postępowania administracyjnego gminy w zakresie dotyczącym budowy fermy w Imionkach 

i rozbudowy ferm w Kukowie. 

Projekt uchwały obejmuje zmianę planu pracy wprowadzoną w marcu, zgodnie z którą temat 

– Sposób i efektywność wykorzystania osób skazanych w ramach wykonywania nieodpłatnej 

kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie użytecznej orzeczonej w zamian 

nieściągalnej grzywny został przeniesiony z marca na wrzesień, zaś w marcu był analizowany 

temat – Rozpatrzenie sprawy Państwa Jadwigi i Witolda U. dotyczącej nieruchomości przy       

ul. Zamostowej w Olecku. 

W związku z powyższym został przedłożony tekst jednolity planu pracy. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 3 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Olecku na rok 2017. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie Lokalnego programu wspierania edukacji 

szczególnie uzdolnionych uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Olecko; 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek  

poinformowała, że projekt uchwały wprowadza zmiany do dotychczas obowiązującego 

programu przyjętego w 2012 r.  

Omówiła wprowadzone zmiany: 

 przedłużono termin przyznawania stypendiów do 30 października, 

 proponuje się zmianę brzmienia zapisu w §5 ust. 1 pkt 1 zamiast: 

„1) doszedł do ostatniego i decydującego etapu konkursu na szczeblu 

ponadwojewódzkim lub krajowym lub”  

będzie: 

„1) doszedł do ostatniego i decydującego etapu konkursu w dowolnej dziedzinie nauki 

na szczeblu ponadwojewódzkim lub krajowym w następstwie uczestnictwa w co 

najmniej jednym etapie konkursu – o zasięgu wojewódzkim lub”, 

 proponuje się zmianę brzmienia zapisu w §5 ust. 1 pkt 2 zamiast: 

„2) jest zwycięzcą konkursu przedmiotowego na szczeblu wojewódzkim lub 

ponadwojewódzkim lub” 

będzie: 
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„2) jest zwycięzcą konkursu w dowolnej dziedzinie nauki na szczeblu wojewódzkim 

lub ponadwojewódzkim lub”,  

 proponuje się zmianę brzmienia zapisu w §5 ust. 1 pkt 3 zamiast: 

„3) jest uczestnikiem konkursu przedmiotowego organizowanego przez kuratora 

Oświaty na szczeblu wojewódzkim i który zajął od 1 do 10 miejsca” 

będzie: 

„3) jest laureatem konkursu przedmiotowego organizowanego przez Kuratora Oświaty 

na szczeblu wojewódzkim.”, 

 proponuje się zmianę brzmienia zapisu w §5 ust. 2 zamiast: 

„2. O stypendium w dziedzinie artystycznej może ubiegać się uczeń, który osiągnął 

sukcesy w konkursach, festiwalach, przeglądach o znaczącej randze” 

będzie: 

„2. O stypendium w dziedzinie artystycznej może ubiegać się uczeń, który osiągnął 

sukcesy w konkursach, festiwalach, przeglądach, turniejach o zasięgu co najmniej 

wojewódzkim.”, 

 proponuje się zmianę brzmienia zapisu w §5 ust. 3 zamiast:  

„3. O stypendium w dziedzinie sportu może ubiegać się uczeń, który: 

1) uzyskał tytuł co najmniej mistrza województwa lub 

2) zajął od I do III miejsca w mistrzostwach makroregionalnych lub 

3) zajął od I do VI miejsca w mistrzostwach Polski lub 

4)  zajął od I do VIII miejsca w mistrzostwach Europy lub 

5) zajął od I do X miejsca w mistrzostwach świata 

organizowanych przez właściwy związek sportowy.” 

będzie: 

„3. O stypendium w dziedzinie sportu może ubiegać się uczeń, który: 

1) uzyskał tytuł mistrza województwa, makroregionu lub tytuł mistrza bądź 

wicemistrza Polski lub 

2) zajął od II do III miejsca w mistrzostwach makroregionu przy udziale 

minimum 10 klubów/drużyn/szkół łącznie z etapami eliminacji lub 

3) zajął od III do V miejsca w mistrzostwach Polski przy udziale minimum 30 

klubów łącznie z etapami eliminacji lub 

4) zajął od I do VIII miejsca w Mistrzostwach Europy lub  

5) zajął od I do XII miejsca w Mistrzostwach Świata, Olimpiadzie 

organizowanych przez właściwy związek sportowy.”, 

 wprowadza się nowy zapis §5 ust. 4 w brzmieniu:  

„4. Wszystkie wymienione kryteria, o których mowa w ust. 3 dotyczą również 

dyscyplin drużynowych, w których do stypendium typuje zawodników drużyny ich 

trener/nauczyciel: 

1) jednego zawodnika, w przypadku drużyny/grupy liczącej do 6 osób, 

2) dwóch zawodników, w przypadku drużyny/grupy liczącej więcej niż 6 osób. 

 proponuje się nowe brzmienie zapisu §6, aby uprościć składanie dokumentów: 

„1. Potwierdzenie spełnienia kryteriów: 

1) których mowa w § 4 następuje na podstawie kopii świadectwa szkolnego bądź 

świadectwa ukończenia szkoły, 

2) o których mowa w § 5: 

a) ust. 1 i 2 na podstawie kopii zaświadczenia od organizatora konkursu, 

dyplomu, komunikatu końcowego/protokołu, 

regulaminu konkursu, 

b) ust. 3 i 4 na podstawie kopii zaświadczenia od organizatora zawodów                    

o liczbie drużyn biorących udział w rywalizacji oraz osiągniętym miejscu, 

komunikatu końcowego, dyplomu, 

- potwierdzonych za zgodność z oryginałem przez wnioskodawcę. 
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2. Na wnioskodawcy spoczywa obowiązek pełnego udokumentowania wniosku                           

o przyznanie stypendium o dokumenty, o których mowa w ust. 1. Wnioskodawca 

może być poproszony o uzupełnienie wniosku o brakujące dokumenty w ciągu                     

3 dni roboczych od dnia otrzymania informacji o ich braku. Nieuzupełnienie 

dokumentów skutkować będzie odrzuceniem wniosku na etapie oceny formalnej.”, 

 proponuje się zmianę brzmienia zapisu §7 pkt 1 zamiast: 

„1) dyrektor szkoły,” 

będzie: 

„dyrektor szkoły, do której uczęszczał uczeń w ocenianym roku szkolnym,”. 

Poinformowała, iż w §4 projektu uchwały została wniesiona autopoprawka polegająca na 

zmianie brzmienia zapisu, zamiast: 

„§4. Stypendium może otrzymać uczeń, który w ocenianym roku szkolnym uczęszczał do 

klasy IV - VI szkoły podstawowej lub do gimnazjum i spełnił łącznie poniższe kryteria:” 

będzie: 

„§4. Stypendium może otrzymać uczeń, który w ocenianym roku szkolnym uczęszczał do 

klasy IV lub wyższej szkoły podstawowej lub do klasy gimnazjalnej i spełnił łącznie poniższe 

kryteria:”. 

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

poddał pod rozwagę zmianę wyrazu „Olimpiadzie” w zapisie §5 ust. 3 pkt 5 na wyrażenie 

„igrzyskach olimpijskich”, gdyż określenie olimpiada, to czas między igrzyskami 

olimpijskimi i w tym przypadku używa się go nieprawidłowo. Ponadto prosił                                

o skonsultowanie pisowni dotyczącej wielkiej i małej litery w nazwach mistrzostw oraz 

wstawienie przecinka w §5 ust. 5 przed drugim spójnikiem.  

 

Komisja przyjęła, aby zmiana została wniesiona w formie autopoprawki. 

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

zwrócił uwagę na zapis §17 ust. 2 w brzmieniu: 

„2. W przypadku, gdy wysokość środków nie zabezpiecza w pełni potrzeb stypendialnych, 

stypendium w pierwszej kolejności przyznawane jest uczniom o największych 

osiągnięciach.”, który jest nieco krzywdzący. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek  

odpowiedziała, iż w jednym roku zabrakło środków na stypendia, ale była sugestia, by kwoty 

nie obniżać. Wówczas był składany wniosek do burmistrza o zwiększenie środków na ten cel.  

 

Pełniący Funkcję Burmistrza Olecka – Grzegorz Kłoczko 

w jego opinii intencje będą w kierunku zwiększenia puli środków. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawki, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie Lokalnego programu wspierania edukacji szczególnie uzdolnionych 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Olecko. 

 

 

c) projekt uchwały zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych; 

 

Pełniący Funkcję Burmistrza Olecka – Grzegorz Kłoczko 

oznajmił, iż projekt uchwały dotyczy dróg na południu gminy. Nadanie kategorii drogi 

publicznej, wymienionym w uchwale drogom wewnętrznym, podyktowane jest koniecznością 
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zapewnienia dotychczasowej komunikacji. W chwili obecnej w obrębie gminy znajdują się                   

3 przejazdy publiczne oraz 8 przejazdów na drogach wewnętrznych. Publiczne przejazdy 

kolejowo-drogowe muszą być zlokalizowane w ciągu dróg publicznych. W przypadku nie 

podjęcia działań i pozostawienia kategorii dróg wewnętrznych, PKP rozpocznie procedurę 

likwidacji tych przejazdów lub przekwalifikuje je na przejazdy z ograniczoną liczbą ich 

użytkowników. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg 

do kategorii dróg gminnych. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Analiza sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Olecko za 2016 rok. 
 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, iż sprawozdanie z wykonania budżetu przyjęto zarządzeniem                                 

Nr ORN.0050.47.2017 Burmistrza Olecka z dnia 24 marca 2017 r. i zostało przesłane radnym 

do analizy.  

Dochody ogółem wykonano w wysokości 98,7% w stosunku do planowanych, zaś wydatki – 

w 96,6%.  

Planowana nadwyżka została zmniejszona o 866.802 zł w wyniku wprowadzenia do budżetu 

wolnych środków z lat ubiegłych, czyli z 2015 r.  

Spłacono raty kredytów w kwocie 1.151.600 zł i wykupiono obligacje komunalne na kwotę 

2.000.000 zł.      

Nadwyżka dochodów nad wydatkami wyniosła 4.100.085,87 zł. Suma kwot spłaty rat 

kredytów, wykupu obligacji i uwzględnieniu wolnych środków z roku 2015 daje nadwyżkę za  

2016 r. w wysokości 1.815.288 zł. Część z tej kwoty została wprowadzona do budżetu 2017 r. 

na sesji w marcu. Natomiast pozostała stanowi rezerwę jako wkład własny do aplikowania o 

środki unijne.  

Załącznikiem do sprawozdania jest informacja  o stanie  mienia  Gminy Olecko, która 

wskazuje stan na początek i koniec roku budżetowego w zakresie wszystkich gruntów, 

udziałach w spółkach gminnych, dane o dochodach uzyskanych z majątku.  

Zadłużenie gminy na koniec 2016 r. wynosiło 24.915.200 zł, czyli 28,4% wykonanych 

dochodów. Spłata zadłużenia jest zaplanowana do 2024 r.  

Największą grupę wydatków stanowią wydatki w dziale pomoc społeczna i rodzina.  

 

Członek komisji – Robert Smyk 

zapytał, czy został już oddany do użytku budynek socjalny w Imionkach. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, iż termin odbioru budynku był planowany w maju, jeśli wykonawca nie 

zdąży, to będą naliczone odsetki karne.  

Zadanie jest dofinasowane z Banku Gospodarstwa Krajowego. 

 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała, czy projekt zagospodarowania plaży „Szyjka” w Olecku został już wykonany                       

i kiedy rozpoczną się prace.  
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Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, iż projekt został wykonany. Prace rozpoczną się, gdy gmina otrzyma 

dofinasowanie na realizację zadania. Obecnie wniosek jest w trakcie oceny przez Urząd 

Marszałkowski Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

Jeśli chodzi o budowę drogi gminnej Sedranki – dr. wojewódzka nr 653 umowa                                    

o dofinansowanie zostanie podpisana w tym tygodniu, natomiast odnośnie zagospodarowania 

targowicy miejskiej złożono wniosek o dofinansowanie, który w tym miesiącu był 

uzupełniany. 

Poinformowała, że zostało również przyjęte w drodze zarządzenia sprawozdanie finansowe za 

2016 r. zawierające bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, łączny 

bilans obejmujący dane wynikające z bilansów samorządowych jednostek budżetowych,  

łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane wynikające z rachunków zysków i strat 

samorządowych jednostek budżetowych oraz łączne zestawienie zmian w funduszu 

obejmujące dane wynikające z zestawień zmian w funduszu samorządowych jednostek 

budżetowych.  

Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie wydała pozytywną opinię o sprawozdaniu                         

z wykonania budżetu gminy za 2016 r. Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie 

absolutorium również został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2016 rok; 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2016 

rok. 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka; 
 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Olecka. 

  

 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

poinformował, że sprawy wniesione wpłynęły drogą elektroniczną. 

 

Członkowie komisji nie zgłaszali uwag. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 5 – Wolne Wnioski. 

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

stwierdził, iż jest zwolennikiem podnoszonych przejść dla pieszych, ale jego zdaniem                        

w Olecku są one źle wykonywane, gdyż są za wysokie. Podał przykład przejść w Sopocie, 
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gdzie, w jego ocenie są wykonywane bardzo dobrze. Prosił rozważyć zmianę technologii 

wykonania podnoszonych przejść dla pieszych. 

 

Komisja poparła zgłoszony wniosek. 

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

prosił o wystąpienie do Powiatowego Zarządu Dróg w Olecku z zapytaniem, jakie są szanse 

na remont chodników i ulicy Składowej w Olecku.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zgłosił następujące zapytania: 

 kiedy jest planowany remont ul. Batorego w Olecku, 

 kiedy będą malowane znaki poziome na jezdni przy Placu Wolności w Olecku. 

  

Innych wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

          Protokołowała                              Przewodniczący Komisji        

 

      Małgorzata Adameit                                          Leszek Olszewski 


